



Mrs Maria Castillo Fernandez

Head of Office

European Union Office of the European Commission
in Hong Kong and Macao

- Personal data:
Born in Madrid on the 26 April 1963, Spanish nationality.
Married with three children.
- Educational Background:
University degree in law (Universidad Autónoma de Madrid), postgraduate studies in international relations and European law (College of Europe, Bruges - Institute of European Studies, Strasbourg).
- European Commission (2000-):
From September 2008: Head of Office of the European Union Office of the European Commission in Hong Kong and Macao.
2005 – 2008: Deputy Head of Mission at the EU Delegation in Seoul (Republic of Korea) in charge of EU political relations and economic cooperation activities with RoK and DPRK.
2000 – 2005: Principal Administrator responsible for the European Commission's relations with the Korean Peninsula, including both the Democratic People's Republic of Korea (DPRK) and the Republic of Korea (RoK).

- Previous positions at the European Commission:
 - Desk Officer for relations with Russia (1996-2000): in charge of political and economic relations with Russia, mainly in the fields of non-proliferation, WMD, human rights, investment, scientific and industrial cooperation; task manager of technical assistance programmes to Russia in the private sector and industrial restructuring.
 - Legal advisor and manager of research programmes in the field of exchange of EU scientists and research networks (1990-1996).
 - Legal advisor in charge of thematic human rights issues, mainly the right of children under European law.
- Language knowledge:
Mother tongue Spanish; very fluent in English and French (both written and spoken); knowledge of German and Dutch; passive knowledge of Portuguese, Italian, Russian, Korean.



簡倩蕾

歐洲委員會香港及澳門歐盟辦事處主任

• 個人資料：

1963年4月26日生於馬德里，西班牙籍，已婚，有子女三名。

• 學歷：

馬德里自治大學法律學位，布魯日歐洲學院及斯特拉斯堡歐洲研究所國際關係及歐洲法律研究生課程。

• 歐洲委員會(2000 -)

2008年9月起：歐洲委員會香港及澳門歐盟辦事處主任。

2005 — 2008: 歐盟駐首爾(大韓民國)代表團副團長，負責歐盟與大韓民國及朝鮮的政治關係及經濟合作事宜。

2000 — 2005: 負責歐洲委員會與朝鮮半島關係(包括朝鮮及大韓民國)的首席行政官

• 在歐洲委員會的過去職務：

- 俄羅斯關係負責人(1996-2000)：負責與俄羅斯的政治及經濟關係，主要工作範圍包括防核擴散、大規模殺傷性武器、人權、投資、科學及工業合作等；對俄私營機構及工業重構技術援助計劃的任務經理。

- (1990-1996)法律顧問及經理，負責歐盟科學家交流及研究網絡方面的研究計劃。

- 法律顧問，負責各種人權主題，主要為歐洲律法下的兒童人權。

• 語言能力：

西班牙語為母語；英法語流利(包括講寫)；懂德語及荷蘭語；對葡、意、俄、韓語有基本認識。